
Protokół Nr 29.2013

 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło się, 
które odbyło się w dniu 25 kwietnia 2013 roku w godzinach 1230 – 1425 .

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

11 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 11. W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – Iwona Drażba,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka, 
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Wydział Promocji, Sportu i Kultury – Zbigniew Dąbrowski,
• Pełnomocnik  Prezydenta  ds.  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  –  Maciej 

Juchniewicz,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2013-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,
3) w  sprawie  szczegółowych  zasad  i  trybu  przyznawania  stypendiów  artystycznych 

w zakresie twórczości artystycznej oraz upowszechniania kultury i sztuki,
4) w sprawie nadania imienia Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ełku,
5) zmieniająca  uchwałę  nr  XXI/202/04  Rady  Miasta  Ełku  z  dnia  31  maja  2004  roku 

w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ełku,
6) w sprawie przyjęcia „Ełckiej Karty Rodziny 3+”,
7) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Ełku,
8) w sprawie ustanowienia  dorocznej  Nagrody „Białej  Lilii”  za wybitny wkład w rozwój 

i promocję miasta Ełku.
4. Informacja Wydziału Edukacji dotycząca zadań i spraw podejmowanych przez Wydział - 

raz na kwartał.
5. Sprawozdanie  z  realizacji  Ełckiego  Programu  Współpracy  samorządu  miasta  Ełku  z 

organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku 
publicznego na rzecz wspólnoty samorządowej w roku 2012. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2012 dla Gminy Miasta Ełk.
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 2012 rok.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.



Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  zapoznał  zebranych  z  porządkiem 

obrad. 
Radni  nie  wnieśli  uwag  i   jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli  porządek  obrad  jak 
wyżej.

 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 

protokółu z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 

protokół Nr 28.2013 z dnia 21 marca 2013 roku z poprzedniego posiedzenia Komisji..

Do punktu  3-ego 
Komisja  przystąpiła  do zaopiniowania projektów uchwał  związanych tematycznie z  pracą 
Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
A. Zmiany w roku 2013 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
    a) zwiększa się dochody bieżące w 2013 roku o kwotę 621 130 zł, w tym: 
       -  majątkowe – dotacja z powiatu na wydatki inwestycyjne – 515 130 zł,
       - bieżące – na realizację projektu z udziałem środków z UE pn. „Przygotowanie 
          dokumentów strategicznych dla ełckiego obszaru funkcjonalnego województwa 
          warmińsko – mazurskiego” - 106 000 zł,
    b) zwiększa się wydatki bieżące w 2013 roku o kwotę 3 844 385 zł, w tym na: 
         - „oświatę” 3 598 385 zł, 
         - oczyszczanie Miasta - 120 000 zł,
         - dotację dla Miejskiej Biblioteki Publicznej w Ełku – 20 000 zł,
         - realizacje projektu pn. „Przygotowanie dokumentów strategicznych dla ełckiego 
             obszaru funkcjonalnego województwa warmińsko – mazurskiego” – 111 143 zł.
     c) zwiększony deficyt budżetowy o kwotę 3 223 255 zł zostanie sfinansowane z wolnych 
         środków,
B. w latach pozostałych: 
     a) od roku 2014 ujmuje się po stronie dochodowej kwotę 7,6 mln zł z tytułu opłat 
         „za śmieci”,
    b)  od roku 2014 – ujmuje się w wydatkach budżetowych kwotę 7,6 mln zł z tytułu 
         gospodarki odpadami, jednocześnie nie zostały ujęte wydatki „oświatowe” zwiększone 
         w roku 2013, a skutkujące na kolejne lata, co oznacza konieczność zmniejszenia 
        od 2014 roku wydatków bieżących o 2%.
2. w załączniku nr 2 do uchwały: 
    - zmiana w 2013 i 2015r. – wprowadzenie nowego przedsięwzięcia nieinwestycyjnego 
    pn „Przygotowanie dokumentów strategicznych dla ełckiego obszaru funkcjonalnego 
    województwa warmińsko – mazurskiego”, 
3. załącznik nr 3 do uchwały stanowią założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.
    Zasadniczą zmianą w założeniach jest przyjęcie w 2014 roku kwoty prognozowanych 
    wydatków bieżących. Wydatki bieżące w 2014 r. muszą ulec zmniejszeniu w porównaniu 
   do roku 2013 o 2%. celem spełnienia relacji ustawowych w latach prognozy.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 
głosie  „wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027.  



2) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Miasta Ełku na 2013 rok w części dotyczącej prac Komisji. Proponowane zmiany obejmują:
pkt.III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, 
Sportu i Kultury
Zmiany dotyczą zwiększeniu dotacji dla Miejskiej Biblioteki Publicznej w Ełku 
o kwotę 20 000 zł (dział 921 rozdział 92116 § 2480). 
Powyższe  środki  przeznaczone  zostaną  na  uroczystość  nadania  bibliotece  imienia  Zofii 
Niesierowskiej. 
Zwiększenie dotacji zostanie sfinansowane wolnymi  środkami.
pkt. IV) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji
Zwiększa  się  plan  wydatków  budżetowych  w  rozdziałach  80101,  80103,  80110,  80120, 
80148,  80195,  85305,  85401  o  kwotę  ogółem  3 598 385  zł  na  wydatki  w  jednostkach 
oświatowych.  Zwiększenie  planu  wydatków  wynika  z  niedoszacowania  na  poziomie 
planowania budżetu na 2013 rok. Wykonanie planu wydatków w jednostkach za 2012 rok jest 
większe o 2 074 600 zł od planu wydatków na 2013 rok. Niedoszacowanie wynika również 
z faktu iż przy niektórych szkołach powstały nowe obiekty sportowe, które pociągają za sobą 
dodatkowe koszty utrzymania (energia,  konserwacja, sprzątanie,  zatrudnienie dodatkowych 
osób np. animatorów).  Niedoszacowanie na wynagrodzeniach wynika z faktu, iż od września 
2012 roku wzrosły płace nauczycieli o 3,8 % co przenosi się również jako skutek wzrostu 
płac  na  2013  rok,  pomimo  że  płace  nauczycieli  w  2013  roku  nie  podlegają  wzrostowi. 
Zwiększenie  wydatków  na  stypendia  socjalne  dla  uczniów  jest  wkładem własnym,  który 
gmina jest zobowiązana dołożyć do stypendiów socjalnych. Zwiększenie wydatków 
na pozostałej działalności oświaty w paragrafie remontowym jest niezbędne w celu pokazania 
wkładu własnego we wniosku do Ministerstwa o zwiększenie subwencji na 2013 rok 
ze środków rezerw państwowych.  Kwota ta jest także zabezpieczeniem wydatków bieżących 
w miejskich  przedszkolach  i  będzie  stopniowo zasilała  budżety  przedszkoli.  Zwiększenie 
wydatków proponuje się pokryć z wolnych środków.
pkt.V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Biuro Współpracy 
z Organizacjami Pozarządowymi
W związku z wykorzystaniem środków na dotacje z  budżetu Miasta w ramach otwartego 
konkursu  ofert  i  zabezpieczeniem środków  na  nierozstrzygnięte  konkursy  dla  organizacji 
pozarządowych, zachodzi konieczność korekty planu wydatków zaplanowanych na realizację 
zadań samorządu Miasta Ełku w 2013 r. Powyższe zwiększenia pokryte są z zadań, w których 
środki  nie  zostały  wykorzystane.  Zmiany  te  nie  spowodują  zwiększenia  wydatków 
budżetowych  przeznaczonych  na  realizacje  zadań  samorządu  Miasta  Ełku  w  ramach 
otwartego konkursu ofert' 2013.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Bogusław Wisowaty zwrócił się z pytaniem – czy projekt „Radosna szkoła” został 
przyjęty przez Ministerstwo i będzie realizowany w tym roku?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański poinformował, że zostały nam w tym programie 
do zrealizowania dwie szkoły. W tym roku wystąpiliśmy o SP nr 5. Jest informacja z wczoraj, 
że  Ministerstwo  przyznało  dotację.  Montaż  finansowy  –  50%  budżet  miasta,  50% 
Ministerstwo.  Ogólny  koszt  to  230  tys.  zł.  Będziemy  szukać  tych  pieniędzy  w budżecie 
miasta. Na przyszły rok zostanie nam SP nr 7. Informacja jest świeża. Mamy 100 tys. zł na 
funduszu remontowym przeznaczonym na szkoły, ale nie chcemy tego ruszać.

Radny  Bogusław  Wisowaty  powiedział,  że  można  byłoby  zdjąć  z  tych  środków 
finansowych,  które  mają  zostać  przekazane  Policji  20  tys.  zł.  Komendant  mówił,  że  na 
dokończenie remontu potrzeba im 11 tys. zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  powiedział,  że  ma  ogólną 
uwagę do tych wszystkich zmian w budżecie miasta. Na koniec roku nasze zadłużenie będzie 
o 2 mln zł większe. Z założeń nadwyżki budżetowej i spłacania długu nic nie wyszło.  W 
pewnym momencie trzeba będzie pomyśleć o zrównoważeniu tego budżetu.



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – budżet oświaty jest niedoszacowany na około 3 
mln zł i cały czas tutaj dokładamy.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  –  już  w  wieloletniej  prognozie  finansowej  na  rok 
przyszły nie jest przewidywana żadna zwyżka.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 8 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 
głosie  „wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   zmian 
w budżecie Miasta Ełku na 2013 rok.

3)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie szczegółowych 
zasad i trybu przyznawania stypendiów artystycznych w zakresie twórczości artystycznej oraz 
upowszechniania  kultury  i  sztuki.  Przedmiotowa  uchwała  została  unieważniona  przez 
wojewodę  warmińsko  –  mazurskiego.  W  związku  z  powyższym  do  projektu  uchwały 
wprowadzono korektę polegającą na dodaniu w punkcie 1. § 3. uchwały następujących słów: 
„Wysokość wypłacanego jednorazowo stypendium ustala się w wysokości 3.000 zł, 5.000 zł, 
7.000 zł, 10.000 zł” oraz na usunięciu punktu 2 § 3. o treści: „O ilości stypendiów przyznanych 
w danym roku decyduje Prezydent Miasta Ełku”.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania stypendiów 
artystycznych w zakresie twórczości artystycznej oraz upowszechniania kultury i sztuki.

4)    Z-ca  Prezydenta Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały w sprawie   nadania 
imienia  Miejskiej  Bibliotece  Publicznej  w  Ełku  –  wybierając  patrona  dla  biblioteki 
kierowaliśmy się przekonaniem, iż powinna być to osoba godna naśladowania, ściśle związana 
z naszą placówką. Postać Pani Zofii Nasierowskiej łączy w sobie sztukę fotografii, literatury 
oraz sztuki kulinarnej i ma być inspiracją do działań  multikulturowych biblioteki – szczegóły 
w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Radny Tomasz Przekop – czy były rozważane inne propozycje nadania imienia bibliotece 
i jak do tego odnosiły się środowiska artystyczne?

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Iwona Drażba powiedziała, że rozważano Kajkę 
i  Lenza.  Postać  Pana  Lenza  jest  bardzo  kontrowersyjna,  natomiast  Michał  Kajka  ma  już 
w mieście ulicę. Opinię można było składać w siedzibie biblioteki. To, że Pan Janusz Majewski 
się  zgodził  na  nadanie  imienia  Pani  Zofii  Nasierowskiej,  jest  dla  nas  szczególnym 
wyróżnieniem.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Waldemar  Pieńkowski  powiedział,  że  jak  najbardziej 
popiera propozycję nadania imienia bibliotece Zofii Nasierowskiej. Jest to najbardziej godna 
uhonorowania osoba.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za” - jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie   nadania imienia Miejskiej Bibliotece Publicznej w 
Ełku.

5)   Z-ca  Prezydenta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  nr 
XXI/202/04 Rady Miasta Ełku z dnia 31 maja 2004 roku w sprawie nadania Statutu Miejskiej 
Bibliotece Publicznej w Ełku.
Szczegóły  zmian  omówiła  Dyrektor  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  Iwona  Drażba  – 
wprowadzono  zmiany związane  z  nadaniem bibliotece  imienia  Zofii  Nasierowskiej  oraz  z 
koniecznością  dostosowania  treści  statutu  do  aktualnie  obowiązujących  przepisów  prawa. 
Nastąpiła zatem konieczność zaktualizowania tego dokumentu.



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  zwrócił  uwagę,  że  brakuje  tutaj 
pewnych zapisów, m.in. treści § 21. Należy to uzupełnić.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę nr XXI/202/04 Rady Miasta Ełku z dnia 31 
maja 2004 roku w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ełku.

6)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie   przyjęcia 
„Ełckiej Karty Rodziny 3+”  -  „Ełcka  Karta  Rodziny 3+”  skierowana  jest  do  wszystkich 
ełckich  rodzin  posiadających  troje  i  więcej  dzieci.  Ma  na  celu  zwiększenie  rodzinom 
wielodzietnym  dostępności  do  oferty  kulturalnej,  rekreacyjnej  i  sportowej  organizowanej 
przez  Ełckie  Centrum  Kultury  oraz  Miejski  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji.  Ponadto  służy 
umacnianiu więzi rodzinnych, wspieraniu realizacji funkcji rodziny wielodzietnej i poprawie 
warunków materialnych. Wprowadzenie „Ełckiej Karty Rodziny 3+” jest elementem polityki 
społecznej  realizowanej  w  Mieście  Ełku,  który  daje  możliwość  wsparcia  rodzin 
wielodzietnych, promocji modelu rodziny wielodzietnej oraz kształtowania pozytywnego jej 
wizerunku. 

„Ełcka Karta Rodziny 3+” upoważniać będzie do 50% zniżki/ulgi  na korzystanie z oferty i 
udział w wydarzeniach organizowanych przez Ełckie Centrum Kultury i  Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Ełku. 

Ponadto do inicjatywy planujemy włączyć podmioty komercyjne - ełckich przedsiębiorców, 
prowadzących: sklepy, restauracje i puby, sale zabaw, itp..., którzy przystąpią do inicjatywy 
„Ełckiej Karty Rodziny 3+” na terenie Gminy Miasto Ełk na podstawie porozumienia.  

Projekt uchwały Rady Miasta Ełku w sprawie wprowadzenia „Ełckiej Karty Rodziny 3+” 
poddany  został  konsultacjom  społecznym,  które  w  formie  sondażu  internetowego 
przeprowadzone  zostały  na  podstawie  Zarządzenia  Nr  985/2013  Prezydenta  Miasta  Ełku 
z dnia 18 marca 2013 r. Konsultacje trwały od dnia 28 marca do 12 kwietnia  2013 r. 
Z przeprowadzonych konsultacji sporządzona została informacja,  złożona w załączeniu do 
niniejszego wniosku. W trakcie konsultacji, na wskazany w ogłoszeniu o konsultacjach adres 
e-mailowy wpłynęły 25 odpowiedzi: 2 osoby wyraziły opinie negatywne na temat projektu 
a 23 osoby poparły projekt uchwały.

Karty Dużej Rodziny, zapewniające zniżki i ulgi rodzinom wielodzietnym wprowadzone 
zostały w ponad 50 gminach  m. in. we Wrocławiu, Gdańsku, Legionowie oraz Grodzisku 
Mazowieckim. Karta Dużej Rodziny jest także rekomendowaną formą wsparcia rodzin 
wielodzietnych przez Związek Dużych Rodzin „Trzy Plus”. 
Zostały też wprowadzone pewne autopoprawki zgłoszone na posiedzeniu Komisji Turystyki, 
Sportu  i  Rekreacji  m.in.  dot.  oferty  partnerów  akcji  –  ełckich  przedsiębiorców,  którzy 
przystąpią do inicjatywy „Ełckiej Karty Rodziny 3+” na podstawie porozumienia” dodanie 
zapisu w § 3 ustępu 3.

Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka   -  pierwsze  karty  zostaną 
wręczone 25 maja w czasie Dni Rodziny.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Ełckiej Karty Rodziny 3+”.

7) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił sprawę skargi wniesionej do Marszałka 
Województwa  Warmińsko-Mazurskiego na  działalność  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej w Ełku. 
Przygotowany  został  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem,  który  uznaje  skargę  za 
bezzasadną – w załączeniu do protokołu.



Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały; 
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 6 głosami przy 0 głosach „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  rozpatrzenia skargi 
na działalność  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Ełku uznając skargę za bezzasadną.

8) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
dorocznej  Nagrody  „Białej  Lilii”  za  wybitny  wkład  w  rozwój  i  promocję  Miasta  Ełku 
Wprowadzono korektę polegającą na zmianie podstawy prawnej w przypadku tego projektu 
uchwały. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie w sprawie  ustanowienia dorocznej Nagrody „Białej 
Lilii” za wybitny wkład w rozwój i promocję Miasta Ełku.

 
Do punktu  4-ego 

 Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski omówił informację Wydziału Edukacji 
dotyczącą zadań i spraw podejmowanych przez Wydział Edukacji w okresie od stycznia do 
marca 2013 roku – informacja w załączeniu do protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zwrócił uwagę, że kończy się nabór 
do przedszkoli i szkół, jaki jest przepływ informacji pomiędzy tymi jednostkami, gdyż miała 
miejsce akcje polegająca na sprawdzaniu i wizytowaniu rodzin z dziećmi 5-letnimi. Czy nie jest 
to marnotrawstwo sił i środków przy organizowanie takich wizyt w domach?

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  powiedział,  że  wyjaśni  zaistniałą 
sytuację. Nie widzi potrzeby takiej ingerencji i zwróci uwagę Dyrektorowi szkoły. To wybór 
rodzica, który umieści dziecko w oddziale szkolnym lub przedszkolu.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  dodał,  że  wyjaśni  te  sprawę.  Nie  widzi  sensu 
przeprowadzania takiej akcji.
Komisja zapoznała się z przedłożoną informacją  Wydziału Edukacji dotyczącą zadań i spraw 
podejmowanych przez Wydział Edukacji w okresie od stycznia do marca 2013 roku.

Do punktu  5-ego 
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił sprawozdanie z realizacji Ełckiego Programu 
Współpracy  samorządu miasta  Ełku  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami 
prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  rzecz  wspólnoty samorządowej  w roku 
2012 – sprawozdanie w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  zwrócił  się  z  pytaniem  o  użyczanie 
nieodpłatnie pomieszczeń dla organizacji pozarządowych.

 Pełnomocnik  Prezydenta  ds.  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  Maciej 
Juchniewicz powiedział, że jest to na zasadzie Ełckiej Karty Współpracy. Są to stowarzyszenia 
kombatantów czy osób starszych, którzy użytkują rotacyjnie na zmianę jedno pomieszczenie.
Członkowie nie wnieśli uwag i przyjęli  przedłożone sprawozdanie.  

  
Do punktu  6-ego 

Z-ca  Dyrektora   Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Ełku  Aneta  Ruszczyk 
omówiła  ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2012 miasta Ełku.  Ocena  została 
dokonana  w  oparciu  o  analizę  lokalnej  sytuacji  społecznej  i  demograficznej  –  ocena  w 
załączeniu do protokołu.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz zwrócił uwagę na dane dotyczące ilości 
szkół podstawowych i gimnazjalnych w poszczególnych latach.  Zawarte informacje nie są 
zgodne z rzeczywistością. Należałoby to sprawdzić.



Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski  zwrócił uwagę na dane w tabeli 
dot.  pozostałej  działalności i środki przeznaczane na dożywianie dzieci.  W tym roku tych 
środków jest mnie o 800 tys. zł.  Zostało nam to wyjaśnione, że środki te były przeznaczone 
na doposażenie  stołówek szkolnych.  Problem jest  z dziećmi  tych  rodzin,  które z  powodu 
kryterium dochodowego nie kwalifikują się na bezpłatne dożywianie. Poza tym kryterium jest 
41 dzieci, które potrzebują dożywiania. Czy jest możliwość pozyskania środków i metoda by 
te dzieci jadły posiłki w szkole?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jest taka rezerwa, która w trakcie roku pozwala 
na jej uruchomienie i dożywianie potrzebujących dzieci. Wiadomo, że w trakcie danego roku 
sytuacja się zmienia. Na pewno wspólnie z MOPS zajmiemy się tym problemem w pierwszej 
kolejności.  Mamy  narzędzia  by  reagować  od  razu.  Jest  to  rola  dyrektora,  pedagoga 
i wychowawcy danej szkoły by w takich sytuacjach działać natychmiast.

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  dożywianie  powinno objąć 
wszystkie  dzieci  z rodzin 3+. Trzeba byłoby to policzyć,  ile potrzeba na ten cel  środków 
i jakiej populacji to by dotyczyło.

Radny Karol Marchel – są to środki z puli rezerwowej, jaką dysponuje MOPS. Raz w 
miesiącu Dyrektor szkoły robi taka listę potrzeb. Te dzieci otrzymują posiłki.

 Z-ca  Dyrektora   Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Ełku  Aneta  Ruszczyk 
poinformowała, ze wystosowane będzie pismo do Dyrektorów szkół o monitorowanie tego 
problemu.

Komisja zapoznała się z oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2012  miasta Ełku. Nie 
wniesiono uwag.   

Do punktu  7-ego  
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku 

za  2012  rok  –  budżet  miasta  za  2012  rok  zamknął  się  kwotą  wykonania  dochodów 
181.852.692,44 zł, co stanowi 98,15% planu i wydatków w wysokości 174.178.966,96 zł, co 
stanowi 93,61% planu. Dochody budżetowe zostały wykonane w kwocie niższej od planowanej 
o ok. 3,4 mln zł.  Przede wszystkim miał  tutaj  wpływ mniejszy dochód z tytułu udziału w 
podatku dochodowym od osób fizycznych. Wydatki budżetowe zostały wykonane w kwocie 
niższej od planowanej o ok. 11,9 mln zł. - szczegóły w sprawozdaniu.

Komisja zapoznała się ze wstępną informacją. Temat będzie kontynuowany na kolejnych 
posiedzeniach Komisji.

Do punktu  8-ego   
Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz poinformował, że do Komisji wpłynęły 

pisma:
− Międzyzakładowej Organizacji  Związkowej Pracowników Oświaty  NSZZ „Solidarność” 

oraz Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego – ksero pisma w załączeniu do 
protokołu,

− nauczycieli Szkoły Podstawowej nr 9 – ksero pisma w załączeniu do protokołu.
Oba pisma dotyczą klas integracyjnych.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – arkusze organizacyjne wpłyną do końca kwietnia i 
dopiero wtedy będziemy zajmować się tym tematem. W tej chwili uczniów klas III w SP nr 9 
jest 50 a nauczyciele wnioskują o trzy klasy.
Jesteśmy  umówieni  na  jutro  na  godz.  900 z  przewodniczącymi  Związków  Zawodowych 
i Dyrektorem szkoły i chcemy wyjaśnić tą sytuację, która zaistniała.

Radny Bogusław Wisowaty poinformował, że Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar 
Pieńkowski jest w „Wielkim finale” teleturnieju „Jeden z dziesięciu”, zachęca do oglądania tv 
w poniedziałek.



Radny Bogusław Wisowaty zgłosił  wniosek o zdjęcie  kwoty 20 tys.  zł  z  planowanych 
środków, które mają zostać przekazane Policji na remont i doposażenie KPP.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski  –  na taką zmianę musi  wyrazić 
zgodę  Prezydent  Miasta.  W  budżecie  miasta  jest  kwota  30  tys  zł  z  przeznaczeniem  na 
dofinansowanie KPP w Ełku.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – nie podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków 
finansowych na fundusz wsparcia Policji z przeznaczeniem na remont i wyposażenie Komendy 
Powiatowej Policji w Ełku skutkuje pozostawieniem tych środków w budżecie miasta.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  ze  porozmawia  na  temat  zmiany 
projektu  uchwały  i  zmniejszenia  kwoty  dotacji  z  Prezydentem  Miasta  Tomaszem 
Andrukiewiczem.

Radny Bogusław Wisowaty powiedział,  że  wobec powyższego na  razie  wycofuje swój 
wniosek.

Radny Tomasz Przekop zwrócił  się  z  pytaniem o przegląd stadionu MOSiR – jakie  są 
ustalenia w sprawie usunięcia usterek? Co z naprawą nawierzchni ulicy Szafera?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  poinformował,  że  przejrzano  stadion  wspólnie 
z wykonawcą w ubiegłym tygodniu:
− trybuny (złuszczanie warstwy zewnętrznej) – lico betonowe będzie gruntowane żywicą do 

betonu,
− bieżnia (obszary miękkości dolnej pod warstwą wierzchnią) – bedzie wykonywali swoje 

niezależne badania, w 5 miejscach zostaną pobrane próbki, ta warstwa powinna być stabilna 
i twarda, ale się rozsypuje.

− Ciągi jezdne, komunikacyjne (wykruszają się) – możne je naprawić lub wymienić beton na 
kostkę brukową.

Spisany protokół trafił do wykonawcy i ma się on do tego ustosunkować. Dla nas bezpośrednim 
partnerem do rozmów jest PRiBO i znim te problemy będziemy rozwiązywać.

Radny Tomasz Przekop – w sobotę 27 kwietnia jest planowane otwarcie boiska „Orlik” 
przy SP nr 4 – czy obiekt jest już odebrany i czy są jakieś usterki?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – obiekt musiał zostać odebrany, trwają obecnie 
poprawki  licznych  usterek.  Na  27  kwietnia  będzie  przygotowany  do  użytkowania.  Firma 
„Kaszub”  ogłosiła  upadłość.  Cały  czas  pokutuje  tutaj  prawo  o  zamówieniach  publicznych 
i z tym ciągle mamy problem. Jeśli chodzi o ul. Szafera, będziemy dochodzili swoich roszczeń i 
jej naprawy sądownie. 
Prezydent Miasta zarządził przegląd wszystkich dróg i chodników w mieście po zimie, na tę 
ulicę zwrócimy również uwagę.

Radny Tomasz Przekop zwrócił uwagę na I etap promenady nad jeziorem Ełckim, jego 
nawierzchnia  jest  w  bardzo  złym  stanie.  Największe  wyrwy  należałoby  naprawić  chociaż 
punktowo.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że koszty naprawy całej nawierzchni są 
bardzo duże.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Konrad Siemienkiewicz


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

